
Slotsholmsgade 10

1216 København K.

T +45 7226 8400

F +45 3393 3510

www.justitsministeriet.dk

jm@jm.dk

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1474 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 17. juni 2020. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kristian Jensen 

(V).

Nick Hækkerup

           /

                Morten Holland Heide

 

Folketinget 

Retsudvalget

Christiansborg

1240 København K

DK Danmark

Dato: 2. juli 2020

Kontor: Reguleringskontoret

Sagsbeh: Camilla Marta Giordano

Sagsnr.: 2020-0032/25-0011

Dok.: 1531791

Retsudvalget 2019-20
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1474 

Offentligt



2

Spørgsmål nr. 1474 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, om ministeren mener, at nogle po-

litikredse ikke gør tilstrækkeligt for at vurdere karakteren af et 

enkelt arrangement, herunder arrangementets areal og forven-

tede antal deltagere i forhold til de indførte restriktioner i til-

knytning til håndtering af covid-19?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelse af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet skal indledningsvis henvise til Sundheds- og Æl-

dreministeriets bekendtgørelse nr. 795 af 8. juni 2020 om forbud 

mod større forsamlinger og mod adgang til og restriktioner for 

lokaler og lokaliteter i forbindelse med håndtering af covid-19, 

som ændret ved bekendtgørelse nr. 865 af 13. juni 2020.

Det fremgår af bekendtgørelsens § 1, at det er forbudt at afholde 

og deltage i indendørs og udendørs arrangementer, begivenhe-

der, aktiviteter eller lignende, hvor der er flere end 50 personer 

til stede samtidig, jf. dog stk. 2, § 3 og kapitel 4.

Rigspolitiet har i forbindelse med den politimæssige håndtering 

af covid-19 udarbejdet en vejledning til politikredsene med til-

hørende actioncard, ligesom der er udarbejdet en Q&A, som 

sendes til politikredsene, og som tillige er opdateret på coronas-

mitte.dk. Såvel vejledning og actioncard som Q&A opdateres 

løbende.

Rigspolitiet er blevet gjort bekendt med, at der ses at være for-

skellig praksis for, i hvilket omfang kræmmermarkeder, loppe-

markeder mv. tillades i de enkelte politikredse.

På den baggrund orienterede Rigspolitiet i en skrivelse af 16. 

juni 2020 politikredsene om, at den udarbejdede Q&A indehol-

der et spørgsmål om, hvorvidt det er lovligt at afholde torve-

dage, loppemarkeder og lignende. Der blev i den forbindelse 

henvist til, at Rigspolitiet er opmærksom på, at svaret overlader 

et vist skøn til politikredsene i forhold til, hvilke markeder mv. 

der er at betragte som arrangementer mv., og som dermed er om-

fattet af forbuddet mod at forsamles flere end 50 personer sam-

tidig. 

Rigspolitiet understregede samtidig, at det er vigtigt, at praksis 

så vidt muligt er ens på tværs af landet.”

Justitsministeriet kan henholde sig til Rigspolitiets udtalelse.
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Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 182 (Alm. 

del) fra Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer.
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